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Statement of Kingoro FUKUDA, tTaken at Sugamo Prison,
Tokyo, Japan, on the 7th, 8th, 1lOt] day of July,
10947 .

Interrogations by ir. P. ‘aison, Attorn Prosecution
Division, Legal Section, SCAP.

Interpretations by CHANG Teh-chl, civilian interpreter,

Shinese Division, Legel Section, SCAP.

Kingoro FUKUDA, beling first duly sworn, testified as

b

follows:
BY MR. FAISON:
& What is your name?

iy full name 1s Kingoro FUKUDA.

How o0ld are youf

Thirty-four.

Where were you born?

I was born in No. 131 Aga Boda, Naraoka-mura,
Minami, Senbuku-gun, Akita-ken.

Are you

Yeg, 1

ihat is your permanent address?

Same as the place I was born.

\
Do your wife and children live there now?
Yes, they do.

Whet educaticn have

I gradvated from &




Are you able to read and write?
I can only write and read the Japanese alphabet.
Are you able To read Japenese newspapers?
A Yes, if the Chinese cheracters in the newspaper
are spelled in Japanese 1 can read that.
Q I’You were a soldier durlng the war?
A What war?
Q This last war.
A I served in the army during the war between Chins
and Japan.
‘hen did you first join the army, the Japanese Army?

I first served in the Japanese Army on 15 Aucust 1939,

5  » L

What branch of the service were you in?%

I first entered SNathe 17th Division in Akita.

A
<

Did you see any active service in Chinag?
Yes, 1 did.

S - L

In Shansi Province.

&5

How long dld you serve in the army in China?%

o

I went into China 1n January 1940 and I came back to
Japan in Cctober of the following year.

Q what did you do aiter you came back to Japan?®

A After I came back to Japan I worked in a pencil
Manufacturing Company.

Q Do ycu mean to s&y that you became a civilian?®

A Yes, 1 was discnarged from the army as soon as I
came back To Japan.

Q wnat was your rank l1ln the army when you were dis-
charged?

A I was a private when 1 was dlscnarged.

Q Wny were you discuarged from the army%




A
%
A

T was discharged in Akita.
Why, not whnere, were you discharged from the army?

T didn't know why. I was Jjust told by the Chief of

the Division that I was dlscharged.

W)
A
<
physical
A
<
worked?
A

Q'

)
compeany?
A
«
A
g common
employed
<
company?

A

%
A
<

Were you wounded during the war in China?

No, I wasn't.

Then at the time you were discharged you were in good
health?

Yes, 1 weas.

What was the name of the penclil company for which you

Fukuda Pencil llanufacturing Company.

#as thaet company owned by your own famlly?
NO.

Where was the pencill company, in Akita-ken?
It was in Tokyo.

How long did you work Ior thls company?
Avout six months.

Do you remeinoer the aate that you quit work for thils

Tt was in July 1l94Z2.

What did vou do after you quit working for thilis company?
After I quit the pencil manufacturing company 1l became
1aborer for about six months, and after that 1 was

in the cenned goods company in Chishima.

In what capacity did you work for this canned goods

ras filling cans with meat.
Do you remember how long you worked for that company?
About five months. It was in 19438.

Do you mean to say that you commenced work for this

canned goods company in 1942 and quit in 19437




I was employed by that company in April 1943,
And qult then at what time?
I gquit in September the same year.
Wnere was this company located?
It was in Chishima.
How far is that from Tokyo?
It was in the northern part of Kerafudo Island.
What did you do next?
I became a common laborer again.
Where?
In Akita-ken.
ihat is your nome, 1s 1t not, Aklta-ken?
A Yes, I quitl at the canned goods company and came
back to my home as a comion laborer.
") Did you continue to work as & common laborer long at
your home?
A Yes, 1 was a common laporer untll the 1l3th of July,
1944,

") And 1T was then that you became connected with the

Ka jime Gumi Company at Henaoka?

A In July of 1944, after the 13th of July, I was
celled by the Demobilization Bureau in Akita-ken and sent to
Hanaoka es & laborer, engaging in the construction of a dam.

@ For what company were you doing this work?

A It was Kajima Gumi work.

Q Was 1t in connectlon with the Chusan Chinese Prisoner
of War Camp in Hanaoka?

A %o, it wasn't.

Q When did you first become connected with the Chinese
Prisoner of Var Camp in Hanaoka?

A I was employed by the Chusan Camp on the 14th of




August, 1li44.

A By whom were you employed?

A I was employed Dy KONO, the Commander of the Camp.
I was employed by SHIBATC, Chief of the Labor Section of
Kajima Gumli in Hanaoka.

Q@ You were employed as & guard in the camp?
Yes, that 18 right.
How many guards were employed ln the camp inall?
There were nine guards in the camp -- OBATA, ISHIGAWA,

SHIMIZU, NAGASAKI, ICHIGUXA, FUKUDA, INUMADA, OBATA, and

) I notice you heve named two guards oy the name of
OBATA. Do vou know the given names, the first nemes of these
two OBATAGSY

A One was OBATA, Somosukel, and the other one was
OBATA, Soimo.

& Who was the Commander of the Camp?

A At the time when I was employed by the camp, the
Commander was ARAKL.

How long did he continue as Commander of the Camp?

He continued as the Camp Commander for about one month.
And who took his place?

Then ISE became the Camp Commander.

hat was ISE's first name?

Hig first name sounded to me like Chidomu.

How long did he remain the Manager of the Camnp?

He remeained as a Camp Commander until 1 July 1945.

Is 1t possible his given name might be Chitoku ISE?

I don't know exactly.

Now this man ISE, the Commander of the Camp to whom

you have just referred was in charge of the guards?




A fes, he was. The guards reported everything to him.

& Did SHIBATA work in the Canp?

A He often came Irom the Branch Office to the Camp,
about once in two days.

How far was the Camp from the office in Hsnsoks?®

A About filve minutes by walking.

@ You have sald that the guards in the Camp reported to
ISE. To whom did ISE report?

A ISE further reported whnat the guards reported to him
to SHIBATA or the Chief of the Branch Office. However, if the
matter was not lmportant he would decide it himsel f without
reporting to SHIBATA or the Chilef of the Branch Office.

& What 1s the name of the Chief of the Branch Office?

A KONO .

Do you know niw first name?
His first name was lLlasatoshi.

Where did the guards and ISE live?

They were staying in Chusan Camp.

Wwhere did KONO and SHIBATA l1live?%?

They were staying 1in the Branch Office.

Did they have 1living quarters in the Branch Office?
Yes, They had guarters in the Branch Office.

) It was my lmpression that KONO and SHIBATA worked in
the Branch Office 1n Hanaoka and did not live at the Camp, but
had their homes either 1in Hanaoka or Odate. Am I mistaken in
that impression?

A goth SHIBATA and KOWNO's houces were in QOdate. They
sometimes stayed at the Branch Office and sometimes went home.

Q When you say the Branch Office you mean the Branch
Office of Kajima Gual in Hanaoka, do you not?

A Yes, thet is right.




@ Now, there was an office in the vamp itself, was
There not?
A lfes, that is right.

Q, And .-that office was in charge of ISE

whe b LY

A Xes, ISE was 1in charge of the office in the Camp.

Q LVid he have anyone to assist him in his work in the
office of the Camp?

A LCHIGUXA and YUELMOTO used to be ISE's assistant

S e

Q Both of these, you mean?%

A Yes, both of themn.

") Do you know what kind of work they did in the camp
office as IBSE's agsistants?

A When 1SE was absent one of thenm would become the

Commander of the Camp. When ISE was present, was in the

Camp, they used to assist ISE in business work ,

) DO you remember the incident thsat occcurred on the
night of June 30 -- June 1, 13945%

A X068, i 4b.

Q Now, after that incident, is it not = act that KONO
came to the Camp as Commander in ISE's place?

a fact.

& Now, after KONO came to the Ceamp on July 1, 1945,
these two men, LCHIGUXA and YUELOTO, remained at the Camp under
KONOT?

A fes, they were still in the Canmp. 1l made a mistake.

L

YUENMOTO quit before the incident. Iherefore, only ICHIGUYA was

in the Camp after KCNO became Commander of the Camp.

) was ISE absent from the Gamp for long periods of time
before the incident?
A He was often absent for two or three days.

Q And during hls absence to whom did ICHIGU

YUEMOTO report?




‘hey used to get in touch with SHIBATA or KONO

absent.

l believe thaet you testiflied that ISE canme There

about one month after youdid?
A les,

W) would you be able to estimate the number Oof times that

was absent from the Camp from the time he came into the

amp &s Commander until the time of the incident?

I can't remember how neny times he was aosent.

A
Q would 1t be more often than once a month¢%
A

rie was absent from the Chusan Cemp about two or Three

tilmes as far as I can remember, about two or

can't tell you exa Ely how many times nhe

During the whole period?
fes, during the whole period.
YUKUDA, where dlid you live in the (¢

~

lhere was a quarter next to the office in the Camp

guards to stay in.

Q bid all the guards stay in tlhose quarters?

A Yes, all of them.

Q was that one of the barracks bulldings at the Camp?

iere the guards quarters in one of the barracks buildings at

the Camp?
A YE’S ) it WEaS .
How many barracks were there?

ill the Chusan Camp was under one roof’. All the
were under one roof except the medlcal room.
) FUKUDA, can you draw & sketch of the bullding plan in
the Camp?

\Whereupon, the witness drew » plan, which is signed

by him and attached hereto.)




& FUKUDA, will you kindly mark on this lap here the

€, Tthe bullding in which you slept, with an "xn9

(Whereupon, the witness marked an "x" on one of

the buildings indicated on th plan made by him.,)

)

@ Now, did all the camp employees OCCupy this same

bullding?
A Yes, they were in the same building.

And they also had their meals in the same bullding?

you kindly mark by "x-I" where the Japanese in the Camp

(Whereupon, the witness marked "x-T" on the plan

made by him.)

Now, To The south of the building which you have

At LN

Wx¥% and "x-I, you have drawn a sketch of wha

to be four bulldings, or one oullding divided into

four compartments. Will you mark these four compartments,
"X-II," “X—III;” ”X*IV;” and “H"V."
(Whereupon, the witness marked

i .

as suggested.)

@, Now, what is the compartment that you have marked

"x-II"?

A "x-II1"
Q Wwnat was put in that storehouse?
A Flour and many kinds of working instruments Were put
in the storehouse, and Soile other kinds of food were put in
the nhouse.

Q who kept the key to the storeroom%

A OBATA did.




OBATA, Sonosukei.

A
") Wes he a guard?
A

Yes, he was.
< fhat did the other OBATA do¥
A He was also a guard.
Q Was Sonosukel OBATA the only person in the Camp that
had a key UO this store room?
A T+ was sometimes kepl by ICHIGUYA and 1ISL.
@, How many keys were Tnere to the store room, more
than one?
A I don't know. I think tnere was only one key,
sometimes kept DY OBATA, sometimes kept DY ICHIGUXA
There was another store room at the Branch
was there not?
there was.one at the Branch Office.
Do you know whether thaet store room at the Branch
Office at HanaokXa gxXx served more than one camp OF did it only
serve the Cnuséall Camp?
A There wag anotiner store house north of the room wnere
T stayed.
g Will you kindly merk that "x-VI."
(Whereupon, the witness marked "x-VI" on the
oy him.)
Now, wh&atl was kept in that sTore room marked "x-VI"?

sme thinge were pub in the store Yool marked

kxept the keys TO the

x-VI"?
Now, you have

Henaoka Branch of the Camp in Hanaoka.

Honaoka serve the Chusan Camp?
Q The storerooOi st the Branch Offlice not only gserved

10




the Chusan Camp, but all the camps which belonged to the
Kajima Gumi,
Q and did tne foods that were stored in the storehouses
' | oo o7 . de .
Chusan Cemp come from the storeroom in Hanaoka?
A Yes, that is right.

e |

Q Who dellvered These foods to the Chusan Camp?

Never mind, FUKUDA. Tell me, who in the Branch Office at

Hanaoka had charge of dlstributing the food to the several cemns

coming within ftheir jurlisdiction?

A * man named SAIDO, who was in charge of the distribu-
tion business in the Branch Office.

& He worked far Tne Kajlims Gumli at the Hanaoka Branch
of the Company?

A les,

Ihese 1o00ds That were alstributed to the seversal
do you know where they came from?
No, I don't. They probably came from the Prefectural

Government.

%, Is 1t possible that the foods came from Fugita Gumi?

A I am sorry I can't tell.

) Now, Tnls compartment of a bulilding which you have
indicated with the mark, "x-III," what was that?%

A 1t was a kitchen.

Q Was that the only Xkitchen they had in the Camp?

A Yes, 1t was.

) Now, what 1is tThe compartment next to the kitchen
marked "x-IV"?

A This was the dinling room for gll the Chinese laborers.

Q And the compartment marked "x-V", what was that?

A It was a Dath room 1or the whole persons who were staying

in the Chusan Camp, including both the Japsnese employees and

the Chinese laborers.




") shat kind of bathing arrangements were provided in
that room?

A There was a square wooden box with iron boilers, only
one iron boiler, in which firewood was butned to make the water
hot.

) In what form was the bathing arrangement? Wag it a
bath tub or a shower?

A It was a bath tub. There were no showers there.

& And was there more than one bath tub?

Ihere was a small bath tub for those who were suffer-

of metael Or wood?
A Made of wood.
. iow meny persons could take a bath in it at one time?

About five or six persons.

A
Q These two tubs to which vou referred, did they afford

A

sufflcilent bathing accommodations to the whole camp, including
the Japanese?

A All tThe persons in the Callp were divided into seversl
aroups so as To take baths in turn.

& inere did the water com from%

A The water was collected from the maountain into a big
tank, and the water was put in the tub for oelng boiled.

Q wes 1T necessary in cold weather to convey the water
to the tub by bucket?

Ihe INTERPRETER: Will you repeat your question?

) In very cold weather was it fnecessary to carry the
watler to the tub by bucket?

A ihe plpe was out of order. The water was conveyed
from the outside by bucket.

Q In very cold weather when water was standing still,

L2




was frozen, how aid Tney teke their baths?
A lhe pipe was arranged not to be frozen -- covered with
something.
A) Now, I wish you would mark on this plan of yours,
FUKUDA, "x-VII," "x-VIII," and "x-IX," where the Chinese slept.
(Whereupon, the witness marked the plan

o
Cu

indicated.)

Q Now, did you not say before that all these buildings
were covered , all these buildings marked "x-I" to "x-IX,"
were under one cover, under one roof?

A Yes, 1 did.

Q Now the building marked "x-VII," that is a Chinese
barracks, is it not?

A Yes, 1T wes.

& And the other two marked, "x-VIII" and "x-IX", were

also barracks where the Chinese slept?

A Yes, that is right.

Q You were 1in charge of a group of Chinese workers,
were you not?
A lost of the time 1 was in charge of the second group.
I was also in charge of tThe third group sometimes.
@ How many men were under your charge? Never mind,
You need not answer that. I will put 1T differently.
In June 1945 how many men were under your charge?

About 200 persons.

Now, 1in which one of these barracks buildings did they

These 200 persons were not only under my charge.
There was anotlher guard who cooperated with me. They were

stay ing in barracks marked "x-VIII," <the 200 Chinese under




my charge with another were staying in the barrsacks marked

" P oo VIII . "

Q I'his other person, what was his neme?

His name was YOSHIYA.

Q was he &a Japanese guard?

A Yes, that is right.

@, Who had the superior authority as between you and
'OSHIYA?

A lhere was no superior right between us.

N} How dld LSE communicate his orders to you?

A He ordered me directly.

) Did he glve his orders every morning? Did he issue
orders every morning?

A No, he didn't.

W) How did he give his orders to the guaradas under him, at
any particular time or irregularly?

A He issued orders whenit was necessary.

@& How often dld ISE issue orders to the guards in the
camp?

A I can't tell how often he issued his order, as he
only issued his order according to the circumstances.

Q What was the nature of your duties, FUKUDA, as a guard?

A Sometimes I transferred ISE's orders to the Chinese
leaders. I also went into the working place to work myself,
and at The same time I supervised them, the Chinese laborers.

Q Who determined the hours of work?®

A KONO, the Chief of the Branch Office, did.

Q How do you know that?

A 1he working hours were written on = paper and posted
on the wall, signed by KONO.

@ Were other orders for the regulation of the Camp also

posted on the wall?




A Yes. There were many papers written in Jepanese
posted on the wall. I couldn't read then.

Q@ ‘'"here 1ls the wall these orders were posted on?

A the walls 1n the of'fice, in the Camp office.

Q Wwho determined the place of work of the Chinese
laborers?

A I'ne working place was determined by KIDO, who was
the Chief of the Engineering Section.

Q, when you were taking a group of Chinese laborers out
to work who directed them as to the work they should do?

A The Chinese laborers were led by a person dispatched
from the subcontractors.

A} Do you mean to say led in their work?

THE INTERPRETER! Yes, they were led in their work.

) How many Chinese laborers were in the Camp, all told,
in June of 1345, eporoximately?

A l Think There were approximately 800 Chinese legborers
in June, 1940.

) “nd how many oI tThese were under your charge and the
charge of YOSHIXA?

A About 200.

@ And these 200 lived in the middle barracks, those
marked "x-VIII"?

A Yes.

Q@ Now, were these 200 sent out in a group to do their

work, in one group, or were they divided into more than one

::&:'r‘oupf

A They were divided into several groups.

& Now, who was in charge of these several groups?

A We didn't bring all the laborers to the working
place to work., We only brought as many laborers as the work

The rest ol the 200 laborers were left in the Camp.

15




) fou had Chinese leaders asslsting you in the control

of the Chinese prisoners under you?

A 308, 1 aid.

) How many Chinese leaders dig you have under you?

A There were 13 Chinese leaders who asslsted me in con-

trol of the Chinese laborers.
Q whno had the superior authority as between
Chinese leaders? Did they have authority over you

order you, or did you have authority over them and

them?
A 1 and YOSHIYA had the superior authority.

@, Lo you know theée names of the Chinese who were in your

group, that 1s, those who lived in barracks marked "x-VII" or
the plan drawn by you?

A I don't know their names.

Q Can you not recall the names 0f any of the Chinese
wWho worked in your group?

A I don't know their 1"}.ames.

@ AT The tlme that you were working in the Camp did you
£now Tthelr names?

A No, I didn't. I only controlleg them by remembering
thelr numbers,

") Can you remember the numbers of

any partlcular Chinese

A No, 1 do not remember.

Q Do you remember the names or the numbers of any of the

Chinese leaders who worked under you?

A No, I can't recall their names or their numbers.

&, Do you know the name of this prisoner who 1s sitting

across the table from you (pointing at CHUN Jin-tin)?
A I don't know his name, but at that time he wes gmRR¥x
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nicknamed "noboo."

Q INobbo, " meaning whi

A "Nobbo, " meaning tall guy.

Did you have nicknames for ell the Chinese who worked

under you?

A No, that is the only nickname.

& FUKUDA, one other qguestion thls afternoon. Do you
recall that in the month of June 1945 there was a two-weeks
of especially hard work imposed on the Chinese laborers?

A Yes, 1 d4O.

Q@ About how long was that before the incident tThat
occurred on July 17

A The hard-work period started from the 25th of June and
expected to be ended on the dth or July.

Q Do you know who 1t was who requlred this especially
nard-work to be done by thie Chinese laborers?

A T think it was ordered by KONO, Chief of the Branch

Office.

& Why do you think that?
A

Because ISE told us that 1t was KONO's order.

Q@ FUKUDA, you were in the Camp on the night of June 50 --
July 1, at the time the Chinese ran away?

A Yes, 1 was there.

Q@ And you came back to the Camp the next morning, tne
next day, that is, July 1%

A Yes, 1 did.

Q@ Who was responsible for the feeding of the Chinese
édrirg the three days from July 1 to July 4%

A T wes told that KONO said that 1t was the police's
order not to feed the Chinese laborers during tThe perlod of
three days starting July 1 To July 4.

Q Who told you this, FUKUDAY

LY




A I heard the matter from ISE on the following day
after the incident at thie Branch Office.

Q That would be on July 27

A That 1s right, the <nd of July.

& Do you remember when the Chinese were given food

for the first time after thls incident?

A No, 1 do not.

Q What wepe you dolng during this three-day period we

are speaking of7
~"A On the 2nd of July a Japanese prosecutor was dis-

patched from Aklta Prefectural Government for the purpose of
investigating this incident. fis investigation lasted for
three days. During the whole lnvestigation I served as &
suard for him. During The three days I was also interro-
cated by the pollice and hAempetal about The lncident.

@ During those three days did you go to the hospital or
to the barracks where the Chinese under you lived?

A Yes, I both went to the hospltel and the barracks
where the 200 Chinese laborers were staying.

Q Did you see the Chinese sick in the hospital?

A No, I dian't.

Q@ But did you not say you went to the hospital?

A Yes, I did. 1 went to the hospital, but I didn't see
any of them who were in the hospital. |

Q Did you learn that The sick in the hospital were not
being glven any food?

THE INTERPRETER: What?

Q Did you learn that the sick in the hospltal were being

deprived of food?

A No, I didn't hear anything about it.

- You 8lso visited tThe barracks where tlie Chinese lived?%




|
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A Yes, I did.

N “Yld yeu see the Chinese sick in the barracks?

A Ifes, There were sick people in the barracks when I
visited there.

"] Can you remember how many or about how many there were?

A No, 1 cannat recall.

Q iere you accompanied by this police officer at the
time that you visited the barracks?

A les, 1 was.

) And also when you visited the hospital you were
accompanled by thils police officer?

A Yes, 1 was accompanied by the police officer when I
went To The barracks.

And To tThe hospitel also?

)
A 1 was not accompanied by the police, but accompaenied

by the prosecutor.

Q Wnat was tThe purpose of vislting the hospital and the
barracks with the prosecutor?

A The prosecutor went to the hospital with me for the
purpose Oof witnessing an autopsy of NAGASAKI and OBATA .

Q what was his purpose in going to the barracks?

A He went there for the purpose of investigation of the
scene of the incident.

Q Yid he talk to the Chinese in the barracks?

Yes, he did.

Vid the Chinese tell him that they were being deprived

I didn't hear the Chinese laborers to whom the
prosecutor was talking Tell about the food problem.
@« 1 belleve you sald sald, FUKUDA, thet you and the Oother
guards were gulded in your work in the Camp by the direction of

ISE and KONO; is that correct?
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A JXYXes, I did.

@ DNow, I want to ask you, d4ig you ever receive any
orders directly from SHIBATA? -

A I never received anyhorders directly from SHIBATA.

@ Do you know whether it wasg Customary for SHIBATA to
glve orders with respect to the nanagement of the Camp?

A XYes, I do.

) And to whom did oHIBATA clive These orders?

A To ISE,

Q@ Did SHIBATA give orders to KONO%

A I don't think he could give any order to KONO because -
he was under KONO,

) would 1t be correct to say that
SHIBATA was over ISE but under KONO?

A Les, that is right.

& And did 1 understand you to say, however, that
SHIBATA never gave orders ailrectly to the guards? Did SHIBATA
glve orders directly to the guards or to ISE?

A Usually he ordered the guards u ok, but very
rerely he ordered the guards directly.

@ Can you recall the nature of any orders given by

SHIBATA either to ISE or the guards in the camp?

A I don't know the nature of the orders given to ISE

oy SHIBATA. However, SHIBATA ordered t he
the Camp.

@« Was This Defore or after the incident?

A Before the incident.

@ How long did you continues to work in the Camp after
the incident, FUKUDA?

A After the incldent I became sick. 7 started working

on the loth of July and got transferreg to Isukamoto on the

évenling of the 17th.




Q& Now on the two days that you were in the Camp before
you went tO work at Tsukamoto did you find that many of the
Chinese had died in the Camp?

A Yes, 1 dld.

Can you tell me what disposition was made of tThelr

A There was & ditch in front of tThe bath room, at the

south of the bath room. aw there were many dead bodles

there, lying beyond the ditch.

Q Can you estimate the number?
A T can't tell the number because 1 was far from the

desd bodles.

) How fer were these dead bodies away from tThe bath

-~ 'About twenty meteprs from the bath room.
Q Were these dead bodles covered up in any way?
A The dead bodies were left lyilng there with Thelr
clothes on, but nothing covered thelr bodles.
Q, Wag this condition of the dead bodies lylng there
known to other persons in The Camp?
A The employees of the CGamp should know the fact.
Q@ KONO was in camp every day at that tTime?
Yes, he was.
Hos SHIBATA there?
Yes, he was there tTo00.
& Everyvbody in the Camp could see these bodies lyling
sxposed in the ditch as you have described them to us?
A Everybody could see at the place where 1 was looking at.
Q Was that the reason why you sought and got a transfer

from the Canp?




A 1l was transferred under the orders of KONO

& FUKUDA, a few minutes 220 you you referred to a ditch.

Do you mean To sa&y that the Chinese bodiecs were 1n the ditch or
other
lying on level ground on the/side of the ditch?

A I‘he dead bodlies were left 1lyilng on the other side of

the dlitch.

& Could you smell these dead bodies?

Wasn't the odor of the dead bodies in the Camp?

A No, I didn't smell the dead bodies in the Camp.
Q Yo you know why the dead bodies were not buried,
FUKUDA?
A No, 1l do not know.
Didn't KONO say anything about these dead bodlies?

No, He didn't.

Did you hear any talk about the dead bodi es %

the witness signed said plan and it

a part of this interrogation.)

(Whereupon, at 1600, an adjournment was taken
and the 1lnterrogation was continued on Tuesday, 8

A

July 1945, at 1330 hours.)




] Lo you remember the night that
ran off into the hills?
o8, 1 ao.
Q, Do you remember the date of that night ?
A I think 1T was the nlight of July 1.

|

< ‘ould 1t be correct to sey
June 80 -- July 17
A I still Think 1T was July 1.

I‘-

Q Now, on the night that you speak of, nearly
prisoners in the camp who were not sick attemnted to

did they not?%

A I don't know anything about the escape that nisht.

Q You learned about 1T affer you came back to the Camp,
did you not?

A I knew the incident when the Chinese laborers came to
attack with shovels.

&, And you knew thet The next day they got into the hills
and were afterwards captured by the Japanese and were brought
back to the Camp? You know about that, don't you?

A I knew that the Chinese laborers were captured by the
police when I was called and interrogated by the police.

Q Now, some of the Chinese Prisoners of War in the
Camp had attempted To escape Irom the Camp before the time of
this incident, had they not?

A About 12 or 13 Chlinese laborers attempted to escape

incident on different occasions.

) When were these escapes attemoted with reference to
time of the incident?

A There was one Chinese laborer who escaped; was re-
captured and beaten by me. There was another one escaped at

the end of June.

You have stated that gbout 12
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attenpted to escape. Do you know whe ne first of these

L'* JJ-‘-:_!

twelve attempted to escape?

L ¥

A I can't recall the date when the first of the Chinese

laborers escaped.

L]
@ "as 1T after or before that hard-work period that

was l1lmposed on the Chinese by ISE?

A Ies, 1t wes before the hard-work pveriod.

Q Did any of these prisoners attemnpt to escape after
the hard-work period?

A The hard-work period ended af
Therefore, I know nothing about the esc
laborers after that.

Q FUKUDA, referring to these prispners, individual
prisoners who attempted to escape before the incident and
were recaptured and brought back to the Camp, how many of
these prisoners belonged to your group?

A I can't recall how many were belonging to the group

which was under my direction out of 12 or 13 Chinese laborers

who agttempted to escape.
W] FUKUDA, it would be correct to say, would it not, that
2ll, 1T notl most, of these 12 or 13 men you have referred to

Ch

as attempting to escape attempted to escape during the month
of June, 19457
A sost of the 12 escaped Chinese leborers attenpted to
escape in June. However, several of themn escaped beforé then.
Q ihen These Chinese prisoners atlempted to escape do
you know whether or not it was brought to the attention of

ISE or KONO?%

, because ISE was informed of the escape whenever

AONO know about these escapes too?

e

ne did. He knew they escaped b

i':j /
o




was his order to hs ne subcontractors not to work or
discontinue working I ne purpose of looking up the escaped

| T——

Chinese laborers.

Q How do you Xnow this 1s true?
A

Because 1, myself, looked after the escaped prisoners,
Chinese laborers, with The contractors under KONO's order.

Q When these Chinese who attempted to escape were re-
captured were they punished?

A Yes, some of Them were punished by me; some of them
were punished by the Chinese leaders; while sone of them were
also punished by the police.

& Now, 1l am referring he 12 or 13 wil ) to

ovefore the
he previous guestlon,
Drior TO
cefore the incildent.

By whose orders were these prisoners punished?

They were punished by the police orders.
How do you know that?
Because the police came to the Camp
the guards.

doe
v

Have you not stated before that KONO ordered the
of these prisoners who attempted to escape?
le issued the same order, too.
“1d the police 1issue one order or more than one order?
He igssued an order several times.
Q Vhen you say that he lssued an order several times,
to whom are you referring?
A He was the police GOTO.
Q Now, to whom did GOTQO issue his order?%

A He issued his order before ISE and the guards.
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Orelly, by word of mouth?
,
Yes, by word of mouth.
And tThat was before the incident?
Les, 1t was. It was in lay or June.
was KONO present?
No, he wasn't.
Just what did GOTO say to ISE and the guards?
A lhat the Chinese laborers who attempted to escape

should be punished in front of all the Chinese laborers for

the purpose of warning then.

€ oy e TRy ' .
aLdan T say anytning to the guards

uvards ask GOTO any gues tiong %
No, none of the guards asked any auestions.

Did GOTO indicate to what extent the Chinese should

be punished?

A No, he didn't give any extent of the punishment.

Q would 1T be correct to say that he intended for the
guards to use thelr own discretion in the matter of the extent
of punishment to be inflicted?

A fes, I think he indicated that
a8 To The extent of the punishment.

] 50 The guards were in a position to punish lightly
Or severely as they saw fit, is that right?

A 1T was up to the individual guard to punish escaped

Chinese laborers severely or lightly.

@ But is it not true that if the guard punished the
prisoners who attempted to escape lightly it would not be an
example to the rest of the Chinese not to escape?

A Ies, 1t was my lintention to punish the escaped

Chinese laborers severely or heavily in order to warn other
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Chinese laborers.

@, Now, you have stated, FUKUDA, that KONO also
ordered the beatings of these Chinese who attempted To escape.
Now, tell us The circumstances under which KONO ordered the
beatings of these prisoners.

A KONO ordered the guards to beat the escaped
prisoners once in the Camp. issued the same order severel
times at the working site.

@ Where did KONO issue his order at

A Inside of the Camp Offlce.

Q Who was present?
A

ISHIGAWA, OBATA, NAGASAKI, INUIADA, ISE, YOSHIXYA,
and I, myself, were present.
Q Do you remember how long before the incldent of
July 1 this was?

A About one month before the incldent.

& It was after some of the Chlinese had attempted %o

A Yes, it was after the Chinese laborers attempted To
escape.

Q You have said that when KONO ordered the Camp guards
ond ISE to punish the Chinese prisoners who attempted to
escape 1t was Dbefore the incident of July 1, about one month
before. Is that correct?

it was a month before the incident.

@& Do you know why KONO gaeve his orders to the guards

at that time?

A Recause there had been so many Chinese laborers who

.4_1...

attemnted to escape, which resulted 1in loss to the Kajima

Gumi Company.

Q Did KONO tell xk® you guards this?

A Yes, he dld.




Q vnen KONC ordered you guards U0 punish the Chinese

who attempted to escape at the time to which you are referring
oW, Was anyone present except 1SE ana the Tuards?

A lhere was an interpreter named HINORI who was present
& Was anyone else present?

A NOo one else was present.

@ Weren't the Chinese present?

A  The Chlnese laborers were not present. At that time

they were 2ll in their own rooms.

@ What time of night was it? At what time did this

meeting teke place between KONO and ISE and ‘the guardsgs,

what
time of day?

A It was after the dinner.

& About how long after dinner?

A I think it was at about elght o'clock.
How long did KONO speak to the guards?

A AfTer KONO issued the order he also talked about some

otner things on the Camp. The whole talk took about one hour.

Q Vo you remember now, FUKUDA, jJjust exactly what KONO

sald about punishing these prisoners who

attempted to escape?

A On that night KONO said that the Chinese laborers who

attempted to escape, who conducted & theft, or who were lazy

should be punished. The guards of the Camp were responsible

for the Chinese laborers, while KONO himself was responsible

Ior the beatings of the Chinese Leborers.

@ Did KONO tell the guards with what severity they

should punish these prisoners who attempted to escape?

A He didn't tell gbout the Severity of the punishment.

Now, thls order that you nave just referred to of




KONC tock place, I belleve, about one month before the

ncldent of July 19

A Yfes, 1t was one month before the

incident .

Q And after some of the prisoners hagd attempted to

escape?
A Yes, that is right.

<« And was that the first tallk Ol tThat kind KONO hag

glven to the guards?
A YGS, 1t was.

@ Now, in that talk dig KONO Say that he had been

oraered by the police to punish the Chinese Prisoners of War

ettempted to escape?

A He didn't say that it was the police's order.

A Did he mention the police as far aS you can remnember?

A AT that time KONO saig it was & tTrouble to the Police

to be informed of the escape of the Chinese laborers.

") Did KONO explain in what way 1T was a trouble to the

police?

A I can't recall.

w Now, at the time that KONO talked to the guards about

this matter, already some Chinese Prisoners hag attempted to

escape. JIs that correct?

A les, that is right .

L

@ And had those prisoners been punished for Cheir

attempt ed escapes?

A

the recaptured Chinese laborer to the police for dlsposition;

another way was to pring the recaptured Chinese laborer to ISE.

LSE would further hand over the écaptured Chinese to the

Chinese leaders for dlsposition. Some of the recaptureg

Chinese laborers handed over by ISE were actually punisheqd,
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Q@ What Chinese prisoners had been punished before KONO
talked to the guards?

A I don't know thelr names.

) How many?

A T gaw two of them punished. One belonged to the
third group and one belonged To The second group.

Q Now, the one that belorged to the second group, do

you recall nils name?

A It was mot the secona group, but the first group.

@ That is, one belonged To The Third group and one

t group?

Q Can you recall how long before this telk of KONO's
to the guards these beatings Took place?

A The beating of the man who belonged to the third
group took place 1ln lay or June; the beatling of the otTher one,
T can't recall when it Took place.

Q Did KONO know about these beatings at the Tlime he
talked to you guards?

A I don't know whether he knew or not.

Q Now, was this the only time that KONC geve his orders
to the guards about the punishment of Vhinese who attemnted to
escape?

A Yes, that was the only time when KONO ordered the
suards to beat the escaped (Chlinese laborers 1in the Camp.

Q Now, did ISE at any time also order the guards toO
beat the Chinese who attempted To escape?

A No, he dian't.

Q Did ISE ever have anyiulng TO say aboul punisning
Chinese laporers who attemplted To escape To you?

A NOo, he didn'T.

Q Did not KUnO or 1S& ever tell you how severely you

o0




were To punish these Chinese wno attempted to escape?

A No, they didn't.

) Vid you feel tnat wnen JOU were punishning the

Cninese prisoners who had attempted to €scape you had the

full authority both of KONO and ISE to determine yourself the

severlty of the punishment inflicted?

A AT the Time when I was punishing the Chinese laborers

who attempted to escape I felt that it was up

To me to determine

the extent of the puhishment because nelther KONO nor ISE magde

any limit to the extent of the punishment

Q Do you know whether or not these beatings of the
Chinese prisoners who attempted to esca

KONO?

Pe were reported to

. |

ogeatlings oI The Chinese laborers who attempted to

escape were reported to 1SE first and then they were further

reported to KONO by ISE.

& How do you know that ISE reported these beatings to

KONQC?

A Because I heard ISE report the punishments by 'phone to

Q Did he report to KONO the name of the Chinese who hag

peen punished and the extent of the punishment inflicted upon

nim?

A cometlmes the extent of the punishment and the names of
the punished Chinese laborers were reported to KOO by ISE,
On one occasion ISE reported to KONO that a recaptured Chinese

was so severely Deaten by the Chinese leaders that he could not

V’-*r O Pk »

group did that particular Chinese belong to%
He belonged to the first group .

Do you know his name?

No, I don't know his nanme.

ol




& Yo you know who were the Chinese leaders who beat him?

A I don't know the Chinese leaders' names*because I wasn't
present when the Ddealting ToCk place.

Q Do you know the name or names of the Japanese guards
who were in charge of this man's group, first group, first
company?

A At that time there were two Japanese responsible

for the first group. One of them was ILNUMADA. The other one

I can't recall exactly.

Q Can you not recall the name of the Chinese who was
beaten?

Al don't know his name, dbut 1 think 1T was the leader
of the second sub-group of the first: group.

Q This Chinese, FUKUDA, To whom you have Jjust referred
as being beaten, was he beaten with a bull gut, 1f you know?

A I was not present when the beating was taking i
However, when the beatlng was finished I saw there were two or
three hoe and pick handles; so 1 think the Chinese was not
beaten with a bull gut, but with those hoe and pick handles.

@ How many bull guts did you have in the Camp, FUKUDA?

de 1.

A As far as I knew tThere was only one bull gut in the

Q Now, did that bull gut belong to the Camp or to
some particular guard in the Camp.
A It was made by OBATA himself, and it belonged to him.

—

Q Were the other guards permitted to use this bull gut

when they wished t0%

ﬁ

A T have never seen other guards use the bull gut.
pick handles kept in the Camp for
the purpose of beatling the Chinese prisoners?

A I don't know whether those pick and hoe handles were

o2




the purpose of beating the Chinec Laborers

A vhen the guards I ‘
< 5 UE lese prisoners

where did they get these

'€ Were many plcks and hoes which w

£ept in the respective barracks where the Cr
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2T 1030 hours.
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Whereupon, FULUDA stated that 1t was

to your left now, and
ficer who was 1n tThe room a few minutes ago, took

from you, which you slgned?
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Q Then the statement that has Just been read from
the record to you 1O +he same effect, taken from your

evidence given the day before yesterday, ig true?

A Yes, they are true.

& Now, when KONO ordered that the guards beat the

Chinese who attel pted To escCape, 31d he not tell the guards
that he \k"{{rlted these beatings to be examples to the other

Chinese and that you should do it as publlicly as

A i © & 5 '-'.111"’.3 hear KONO order T e £uUé

Chine se laborers who attem: ted Tto escarg

=S I'J.l OL.LF::PS.
iiow, where did these beatings usually take

,t'lw -1_S . 1531;-1 t}’i:ﬂ‘t

2=

: L]

e - I - Yy M
1 1 ' | F -
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-1,’ 1 le . - sl e W -.-n‘{I = . - LS T - - -:— ’ e i , x -'.-' I-r-il e I.. e

ek
inside of the Camp office marked "x-I", and also
between the Camp office snd the storehouse);
-nd beatings alsO SO etimes took place
the Chinese labOTYers stayed.

& which of the barracks

the barracks marked Wx-VIITI.M

r

how many beatlngs took pleace 1n the barrack

or beatings Dy wooden clubs?

"] Slepplings and be& o8 DY wooden clubs both.

which
The beatlng s/took place 1n +he barracks marked

A
Wy-VIII" were more than 15 times.
with clubs?

ost of the beatlngs taking place in these barracks




) But slappings took place everyday, everywhere, did
not?
that is right.
did beatings with clubs also take place 1in
buildings? I am referring to those
marked "x~-VII" and "x-IX," respectively.
also took place in

" - s 8 .: - 0y 3 ~y 1
x-IX." Beatings by

. = ntlr ~nToanas tTn +h 1 - . Yy -
also took place in the barracks marked

SOoners.

the No. 1

And OBATA always used the bull gut?
once that he used the bull gut.

vou see OBATA use The bull cut 7

nicht before the July lncident.

n respect of the beating of SHLIEA

Chinese whom you have ldentlifled as




<, Do you know hie name now?

A L know his name now because I was told last time.
By whom?
1l was told by tThis interpreter.

Q Isn't 1t more correct to say that you were told
by CHUN Jin-tln through the interpreter that it was SHIEA
Ton-tau?

Maybe 1t is true that I
1tTing beslde nme ('
dowever,
about, tThe nane
Zou are referring to the beating in which you took
part with OBATA, are vou not?

A Yes, 1%

£ A o : o - . et 4 2 e
| Ad | i I . : i el l: 5 1 o i ..1' l ] z\f -L-‘- \ 1 h
% o o Nl " o L : y 'Y - . 01‘1 v rc :{ e :" L 1"

pole, 1s

[ ]
-

right

r
= i W @

that 1s The only ocecasion on w

)BATA use the bull gut?

Chinese what did OBATA usually use?

+  hhdvmana Tal , — - '
the Chinese laborers with & club

: -
. l;':..E’ &

-

A hoe hendle or plck handle or something like that?

It was different from a hoe or pick handle.
Q.

FUKUDA, CHUN Jin-tin has Just said that OBATA
e bamboo stick. DO you agree with that?
A I can't tell you exactly what it was. Anyway, it

something like a stick.

He used this thing,




-

I don't know whether he used that

(" -

« NoWw, 1n tThis statement that vou signed on Jul

¥4 1 y | 1Y ~ Al vy ot L~ | & sy TR e ule - -~
you nave admitted the LrL.-cLbliﬂ_;.i, of LI1IEU éai_}ree) have

¥
L

]

L - |

A Les, 1 did, but the name was

& You remember the inecident but
correct?
A Les, that is correct.
(Whereupon, at 1145, a recess was taken until
1300, after which the interrogation was resumed a.s

follows: )

:L.L-.[.Ci(ent s | : L e &’ 27 o~ -
correctly,
eal another Chinese al. Do y Know
> . / ALIUWY
01 Thlis otTher Chinese Prisonez
NO, L 40 notT Xnow his name.
£ e . g ¥ - - ; -
¥e L L‘..r.l i'tierb‘:.ce +
when dlid this
I*, LK) & i ""___,.\ -
L vy L;LS ._Ln .....4.44,}’ OT Jua.lt‘: N

f

Do you remecmber how long i

-

It was gbout one month

when this
after dinner?®
think it was in the

") Did thils man

I can't re¢




&, was Thls after KONO hadg o ven his orders to the
guards o punish Chinese who attempt ed to escape?
A Yfes, that is right.
& Is that the reason Why you beat this man instead of
turning him over to tle
A Xes, 1t is.
@ VWhen had this man attempted to
Just before he was peaten.
Winere was he captured?
I can'!t recall.
ino captured this prisore r?
+ can't recall, too.
WO turned the prisoner over GO
A ihe escaped CUninese lavorer was
me arter he was recaptured. rie was Iorced to lie AOWii, with
nls Tace towards tne ground, in front of The rest of The
Ciinese laborers. At tuatv time I was presentg. I'he Chinesge
leader asked me to beat tue Cninese lavorers, wanicn 1 did as

[1e agsxed.

@ Did tne Cninese leader turn thne prisoner over to you?
A

No, he didn'ts.
- NOW, nNad anyone beaten the Chinese before JOou started
to beat nim?
A l Tanink tne Cninese leader beat him before I did.
% Did you see the Chinese leader beat him?%
A Yes, I did.

Well, if you saw the

-

Lne escaped

41
Xk




clothes

v

It

. - : 7 ™t Lo & s asmtl AN 2% A Zn Wm - 2
“ho made the Chlinese prisoner .L.€

The Chinese leader did

took the clothes off of him?
1eader 616 on OBATA's order.

OBATA present?

Jere there any other guards present?

were present. I remember clearly that

o

NAGASAKI, INUMADA and 15k were present,

Did not OBATA oraer the Chinese leader tTo

.ulo J :[16‘ di {;lrl l t *
. '1

Did not OBATA order the Chinese leader to Take

1

off this man?

Yes, he dild.

ihat di1d he say to him?

He sald to the Chlnese leader, W"Take
Did the Chinese leader say anything?

.

. the Chinese leader ordered the escaped Chinese

Then

to teke off nis clothes.

.sent other than the Chinese le

1eve spoken about?

f the Chinese laborers were also nresent.

L/
this before they had
It was after breakias | 1L Wrong .
mat is before the Chinese had gone to work?
Yes, 1T was.
Do you know the number tThat thie Chinese went byY

sbout 50 or 60.

-

have said that you didn't know the names of the

You

but ¥®xX you knew thelr numbers. Lo you lkknow The

A
r1

-




(indicating)?

s 1

gsee him beat th
Now, this other Chinese that you have referred to,
the Chinese leader of the Camp, GUN Chun?

his nam 1l just called him Dah-tue

e = e ,,-: R 2% ~ 2 ~ ,,:-:. -
LILIE Uh..'..i.lt:‘ S e lt-mLL

FUKUDA, how old

a young man aboutl 22 or 23.

W ~ - Ao ’ al L Q- . : - R s h"_
nes did the Chinese leader strike tThils

didn't count at that tlme. 1 think There were

Xy

about four times.

1 ,
agked VvVou

A y

labore

by the Chinese leader before the Chinese leader beal him.,

Il L‘-l'

3e laborer first, you or the

hinese leader.

1

yYou beat'nlm after the Chinese leader had

him; is that correct?

A Yes, that 1s correct.

Q Why did you beaf FUKUDAY




A AT That Time the

shame To have s0 many Chinese laborers

=

Nl . ol . , PO o~ P o S il
.J.J.-'.{I'I)t'inlﬂe; .rrl' ts_l.ed. .-w'\@ l-"-..‘ ;-./C_',-EI’.LL- ¥

example to The rest of the Chilnese laborers.

——

] sut 1T I understood your statement, FUKUDA,
Chinese leader had already beat this prisoner.
was 1T necessary

shinese leader
e laborer because 1t was n
Chinese laborers, no na nNow many
5

prisoner was that the Chinesc
enough?

‘ not
A 1t ::(.A;.J/LF\‘-’CL LUSE tIl{_....:

-

the recaptured Ch e laborer hard enough.
reason why he

ﬁ %
Xele

How many blows did
About four times.
understand you

beating of a prisoner who had

A Ll

-

never heard
Did you never
SHILIIZUT
No, .1 never.
Q Wwell, now, 1f a Chinese prisoner had been burned

by SHIMIZU, had been tortured by SHILIZU, you would

about it, wouldn't you?

A If the prisoner was bturned at the working site

F;. n §L




the burning reported to the Camp, of course I could BeX know

the fact. 1T the burning took place at the Camp I could know
the fact, Too.
"} Did you or did you not hear that a Chinese prisoner
had been burned at the work site by SHIMIZU%
I did not heer.
1t a fact, FUKUDA, that on the
burned at the work site
ul’ presence the same night in
l never witnessed the burning of a Chinese
le Chinese laborer was burned in fron
told ¥
ve nave meny affidavits
present at this burning.

- ™ o

Did this burning

Il never saw it.
And you never heard sbout it?%

A No, never.

Q fou never heard that SHIMIZU burned a Chinese either

-

at the worklng slite or in the Camp, is that true?
Il never heard of it.
 lNoWw, 1n the winter of 1944, FUKUDA, when it was
very cold, do you remember striking an old Chin S wWho
had frostbltten feet, teking his carrying pole away from him,
and striking him with 1t, causling this 0ld man to fallin the

wvatexr?

where was

Answer the @ ‘ 5, FUKUDA . think he was beaten

work site.

wWho beat this o0ld man?®

remember thie




incident.
Did he fall in The river?

s - hﬁ {
11 uvile

not the river, FUKUDA., It was the water

ground where the Chinese laborers were

a lle That

VO U 't' ..i'ﬁ - L I‘ULJC h.

on, but what

interpreter read a

deposition made DY Captain GUN, the Chinese le

g

Camp,last year, &nd ask you if the statement read to you 1is

true or false.

“

(Whereupon, the followling was

Sinn - Did you remein at tnis
11itie8?
Yeg, 1 was there.

-

*. BiNn AT Thls camp dld You Xnow

gy TR T S Ao PR T L S
L soner by The neame P'in-bun Wong?
Yes, ‘

in June




" ,_,:;," r. olnn - 2310 un,. Wil ; ou relate
incident surround “gi the beatinge o n-bun NOVNT?
"Ans. Tin-bunWong had to work very h

enonwh food To ea

>0 01 a clleu
'L. " -:"s-. l }'l ':..ju..tql {‘:\Ja_ -G.{lt l'l J{. - Cv ] - :_“ t - ' .‘, T"‘ * 'l T l"ﬂl e
firﬂL time 1 trhb“ rvv 0 time
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had to strike him

UNnConNnsClLous
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"By Mr. Sinn
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that Japanese?
"Ans. Kingoro FUKUDA.HY

one

f'-wt_LCU..Lur' individuals

read the following

Aa.i-,

A

”t‘r C ]11.)‘1
fccuseq,

at fif

une 13745 at
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ﬁinworo
“'.T"._c_‘-_x
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YY"

mmedlately




about

mind who told nme.

i 5 4
1’:5. l ; d.o Jl.. t .
laborers inmmedlately afte:

working hours

-

eat The Chin ese labo rers

e b b

"
™ r

Laborers
soon &as the
to work.
Now, I want to ask

isted at the Camp at

-, g o RPN T B B
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£

Q How cold did 1t get at
you now

December and Jai




water BT 1AM

running w
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2y were
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A 1LNG Of S10e s
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LO.LE‘} S Llaw

Q
you Xnow?
T

- A

Dolice

after the R
that the

thfﬂzﬂallomdjwf

factorse 1insuffic of food; overw: '
J 100A; oOver wOrK, mistreatment by

1

- —

L€ guaras; Dad behavior conducted by those

belonging to




tempted To escape.
& Npow, who took The food from the Chinese?
According To what the Chinese laborers told me,
ISE, and ISHIGAWA did.
When These guards took food belonging to the

permlission of 1ISE?

I do not know that.

& How often did

Chinese?

"

A I just knew the fac

~ 1 - . "'- y “--. | 1 -
Lt flelivtiLolied LOOLL I100C

tJ' -’

—_— ]
. 11
-

the food.

Did ISE ever glve permission to the guards to tak
the Chinese?
never heard 1BHE give permission

food from the Chinese.
Q Did any of the guards ever tell you they took food
the Chinese
A No, I never heard any guard tell me anything about that.
Q ‘“"here did the guards get the food from, the kitchen

the storeroom?

1 not quite sure about that.

what 1 was told. I was




ALLIED OCCUPATION FORCES

CITY OF TOKYO

1, DAPHNE SFRATT, a court reporter with the International
Militery Tribunal of the Far East, Tokyo, Japan, state that I
truly recorded the vroceedings contained in the foregoing
Transcription; that I transcribed the record of the proceedings
from my original notes; that I have read the foregoing trens-
cription and the same represents a true and correct record of
the proceedings therein contained,

D A

SUBSCRIBED and sworn to before me this 13 day of February 1948.




